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Lokalt pensionärsråd 

Vård- och äldrenämnden 
Datum Onsdag den 6 september 2023 
Tid Föreningarnas förmöte 09:00-10:00 
 Pensionärsrådsmöte: 10:00-12:00 
Plats Designern plan 4, Ramnåsgatan 1 (Vård- och äldreförvaltningen) 
Deltagare Johan Wikander (L) ordförande, ledamot från Vård- och 

äldrenämnden 
Stefan Lindborg (V), ledamot från Vård- och äldrenämnden   

 Agneta Nero Andersson (SPF)  

Stig Odlund, RPG  

 Rolf Bååth, FAS 

 Monica Golcher, SKPF  

 Eva-Kajsa Bäck, PRO  

Maria Hallman, äldreombud Borås Stad 

Maria Jonsson, förvaltningschef  

Lena Elliot, ekonomichef 
Malin Huttu, sekreterare 

 Karin Redberg 

1. Mötet öppnas  
Ordförande Johan Wikander öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

2. Dagordningen godkänns (med ev. ändringar) 
Dagordningen godkänns utan tillägg. 

3. Budget 
Ekonomichef Lena Elliot presenterar budgetunderlag inför år 2024. 
Kommunfullmäktige fastställer budget för 2024 i slutet av november. I 
förslaget till budget 2024 uppgår Vård- och äldrenämndens kommunanslag 
avseende 2024 till 1 606,6 miljoner kronor, vilket innebär en utökning av ram 
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på 51,7 miljoner kronor. Den ökade ramen består av uppräkning avseende 
volymer och kompensation för ökade löne- och driftskostnader samt 
helårseffekt för den del av kommunals löneavtal som tillfördes nämnden under 
2023. Nämnden är även ålagd ett effektiviseringskrav på 1 procent. 

Mellan 2022 och 2027 förväntas de som är 80 år och äldre öka med 16 procent 
och nämnden står därmed inför stora utmaningar med att möta det ökade 
behovet av kommande insatser. Utmaningen består inte enbart av att bygga ut 
omsorgen med platser för att möta den enskildes behov, utan även att bemanna 
verksamheten, då den arbetsföra befolkningen inte ökar i samma utsträckning 
som den äldre. Situationen är komplex och behöver mötas på många olika sätt. 
Förändrade arbetssätt, utveckling av befintliga medarbetare och utveckling av 
digitala tjänster är några av delarna. 

Sammanfattningsvis står Vård- och äldrenämnden inför stora ekonomiska 
utmaningar framöver. Bland annat beroende på en inflation som drivit upp 
kostnaderna, en åldrande befolkning med stora kommande omsorgsbehov i 
närtid. Då nämndens anslag inte räknas upp i samma takt som kostnaderna 
ökar innebär detta en ständig översyn och effektivisering av verksamheten som 
i förlängningen även kommer innebära en neddragning av verksamhet. 

4. Information från förvaltningen 

Information om statsbidrag 
Vård- och äldrenämnden har äskat medel i budget för att täcka uteblivna 
statsbidrag. Statsbidragen gäller bland annat medel för att minska antalet 
timanställda och öka antalet sjuksköterskor på vård- och omsorgsboende. Ett 
statsbidrag som Vård- och äldrenämnden har haft, och som nu försvinner vid 
årsskiftet är äldreomsorgslyftet.  

Trygghetslarm  
Införandet av trygghetslarm i ordinärt boende är fortsatt pausat.  

Kösituationen 
Vård- och äldrenämnden rapporterar kvartalsvis ej verkställda beslut, däribland 
beslut som rör bifall vård- och omsorgsboende. Rapporten går till 
Kommunfullmäktige och Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Just nu står 134 personer i kö till vård- och omsorgsboende. Av dessa 134 
personer inkluderas även de som har blivit erbjudna vård- och omsorgboende 
och tackat nej.  
Pensionärsrådet beslutar att redovisning av kösituationen är en fast punkt vid 
pensionärsrådets möten.  

Analys av sommaren 
Analys av sommaren genomförs och ska presenteras för Vård- och 
äldrenämnden den 19 september.  
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5. Äldreombudet informerar  
Äldreombudet Maria Hallman visar lokalt pensionärsråds nya sida på boras.se 
och informerar om den nya prenumerationstjänsten.  

6. Övriga frågor 
Övriga frågor som diskuterades: 

• Behovsprognos för antal platser på vård- och omsorgsboende. 

• Förebyggande hälsoarbete, till exempel SoL-stödjare och öppna 
mötesplatser. 

• Hur kommunen hanterar snabbare utskrivningar från sjukhuset. 

• Samverkansavtal med samtliga sjuhäradskommuner om köp av 
korttidsplatser. 

• Införandet av 11-timmars dygnsvila.  

• Brukarundersökning: Vård- och äldrenämnden använder den officiella 
brukarundersökningen från Socialstyrelsen.  

• SPF ställer fråga om hemtjänstindex. Vård- och äldrenämnden känner 
till hemtjänstindex och använder istället den officiella statistik och de 
undersökningar som samlas in av myndigheter eller av de 
kvalitetsregister som nämnden är ansluten till. 

 
 

 

 

Underskrift 
  
Underskrift Underskrift 
  

Namnförtydligande Namnförtydligande 
Johan Wikander Agneta Nero 
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